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Protokół nr LVI/2024 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia 26 stycznia 2024 r. 
 
Obrady rozpoczęto 26 stycznia 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:52 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 24 członków. 

Obecni:  
1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Tomasz Jazienicki 
9. Henryk Kamiński 
10. Zbigniew Karnaś 
11. Danuta Korzeniowska 
12. Andrzej Kruczkiewicz 
13. Bożena Lewińska 
 

 

14. Teresa Nosal 
15. Daniel Palimąka 
16. Piotr Piekarski 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Bogdan Wyczałkowski 
21. Damian Wylężek 
22. Janusz Zapiór 
23. Anna Ziółkowska-Woźny 
24. Maria Żukowska-Jacykowska 

Nieobecny: 
Janusz Jaskot 

 

a) otwarcie posiedzenia,  
 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył LVI sesję Rady Powiatu w Nysie. 
Przywitał radnych oraz gości uczestniczących w obradach.  
Po sprawdzeniu kworum oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad 
za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 

Porządek sesji przedstawiał się następująco: 
 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z LV sesji. 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Informacja nt. inwestycji i remontów na drogach powiatu nyskiego oraz przyjęcie 
sprawozdania z działalności Zakładu Utrzymania Dróg za 2023 r., 
a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja  
d) przyjęcie informacji.  

 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  
za 2023 r. (komisja działająca przy Staroście Nyskim),  
a) przedstawienie sprawozdania,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
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c) dyskusja,  
d) przyjęcie sprawozdania. 

 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 
przez Powiat Nyski za 2023 r.  
a) przedstawienie sprawozdania,  
b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie sprawozdania.  

 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2023 r.  
a) przedstawienie sprawozdania,  
b) dyskusja,  
c) przyjęcie sprawozdania. 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Nyskiego na rzecz Gminy Otmuchów, 
b) udzielenia bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu, 
c) przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Nyskiego na lata 

2024-2034”, 
d) przyjęcia "Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2024 – 2026" 
e) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r.  
f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2038 
g) udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespół 

Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach 
h) udzielenia pożyczki dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie. 
 

9. Wolne wnioski  
 

10. Zamknięcie obrad. 
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz w imieniu Zarządu zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku sesji 
w pkt 8 o podpunkty: 
i) podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej  

w Nysie 
j) podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach.  
 

Przewodniczący Rady poddał przedmiotowy wniosek pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

zmiana porządku obrad (dotyczy wprowadzenia pkt 8 ppkt „i”).  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
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Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Chwalenia 
 

BRAK GŁOSU (1) 

Henryk Kamiński 
 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt uchwały został rozszerzony o pkt 8 ppk „i”. 

Głosowano w sprawie: 
zmiana porządku obrad (dotyczy wprowadzenia pkt 8 ppkt „j”).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
 

NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt uchwały został rozszerzony o pkt 8 ppk „j”. 
 
Radny Jacek Chwalenia zabierając głos oznajmił, że wstrzymał się od głosowania, ponieważ nie 
rozumie dlaczego punkt dotyczący wyboru rady społecznej wprowadzamy w ostatniej chwili. 
Dodał, że na posiedzeniu Komisji, w której uczestniczy nie omawiano tego. Być może omawiano 
na posiedzeniu Komisji Zdrowia. Niemniej jednak radni powinni mieć wcześniej wgląd, powinni 
znać kandydatury. Zdaniem radnego nie jest to właściwy sposób procedowania.             

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski odparł, że co do składu rady, to nie jest ona jeszcze 
ustalona. Są propozycje. Zaznaczył, że część składu jest powoływana na wskazanie Wojewody, 
część na wskazanie Starosty, a część wskazuje Rada. Nie są jeszcze przesądzone kandydatury,  
bo mogą być jeszcze zgłaszane przez radnych.  

Członek Zarządu Joanna Burska wyjaśniła, że nie przekazano wcześniej tego projektu, ponieważ 
czekano na informację od Pani Wojewody. Wpłynęła ona w ostatniej chwili już po skierowaniu 
materiałów na sesję. Dodała, że projekt był przedstawiony na posiedzeniu Komisji Zdrowia oraz 
na posiedzeniu Zarządu.  

Radny Czesław Biobran stwierdził, że podziela opinię radnego J. Chwaleni oraz, że nie widzi 
związku między decyzją Pani Wojewody, a naszymi decyzjami. My wiemy, kiedy się kończą 
kadencje rad społecznych zoz-ów i możemy się do tego przygotowywać pół roku wcześniej, nie 
czekając na kandydatów Pani Wojewody. Dodał - zaznaczając, że jest to uwaga na przyszłość,  
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że powinniśmy poszukiwać kandydatów z różnych środowisk. Jako przykład wskazał 
Burmistrza Głuchołaz, który wspiera nasze szpitale, podejmuje decyzje o zwolnieniu z podatków 
od nieruchomości. Zdaniem radnego powinniśmy zwrócić się do samorządów, aby wydelegowali 
swojego przedstawiciela, oczywiście posiadającego odpowiednią wiedzę, umiejętności  
w obszarze opieki zdrowotnej. Być może w składzie powinni być też reprezentanci 
stowarzyszeń i innych instytucji, które działają w powiązaniu z naszymi szpitalami.  

Według radnego mieliśmy wcześniej wiedzę i mogliśmy wcześniej rozpocząć procedurę 
odnośnie wyboru kandydatów. W składzie rady muszą być osoby, posiadające wiedzę, 
umiejętności, „serce”. Nie można dokonywać wyboru kierując się tym, że ktoś jest kolegą Pana 
Starosty, lub preferencjami politycznymi.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że zgadza się z wypowiedzią przedmówcy. Zaznaczył 
jednocześnie, że według niego, rady społeczne nie mają zbyt dużego wpływu. Dodał, że rada 
społeczna ZOZ w Nysie nie zauważyła, że pogarsza się sytuacja finansowa, nie zareagowała,  
nic nie zrobiła.  

Radny Daniel Palimąka odnosząc się do wypowiedzi radnego J. Chwaleni stwierdził, że wszystko 
zależy od ludzi. Zaznaczył, że jest przewodniczącym rady społecznej Opolskiego Centrum 
Ratownictwa Medycznego. Rada pod jego kierownictwem pracuje w taki sposób, że  Marszałek 
wysłuchuje jej głosów, np. odnośnie nowej siedziby, która jest planowana, odnośnie zakupów, 
odnośnie funkcjonowania, szkoleń ratowników, spotkań z psychologiem dla ratowników. To są 
wszystko działania rady społecznej. Dodał, że skoro poprzednia rada beznadziejnie pracowała, 
to należy wybrać taką, której będzie się chciało i która ze swoich kompetencji będzie korzystała.  

Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że Rada przyjęła zmiany w programie sesji, wprowadzając 
te dwie uchwały. Dodał, że chciałby zobaczyć ich treść. Zaznaczył, że przed głosowaniem radni 
powinni mieć przynajmniej kopie tych uchwał. 

Przewodniczący Rady odparł, że projekty są już dostępne w eSesji  w wersji elektronicznej.  

Jako kolejny głos zabrał radny Sejmiku Województwa Opolskiego - Robert Węgrzyn, który  
w imieniu swoim oraz Marszałka Województwa  podziękował, za współpracę w mijającej 
kadencji. Oznajmił, że Województwo Opolskie realizowało różne projekty, a Powiat Nyski był 
największym beneficjentem. Jednym z nich była „Inicjatywa Sołecka”. Za to przede wszystkim 
chciałby podziękować radom sołeckim, sołtysom, oraz radnym, którzy są reprezentantami, 
spotykają się na co dzień i współpracują z  ludźmi. Zaznaczył, że wszystkie gminy z powiatu 
nyskiego skorzystały z „Inicjatywy Sołeckiej”, czyli programu dedykowanemu społecznościom 
wiejskim. Niestety środki jakie sołectwa otrzymały, tj. 6,5 tysiąca złotych na każde sołectwo  
to jest kropla w morzu potrzeb. Na tyle jednak samorząd wojewódzki na tę chwilę stać.  
W dalszej kolejności zaprosił wszystkich na otwarte spotkania, które się odbędą w dniach 19-22 
lutego br. gdzie zostaną zaprezentowane perspektywy związane z finansowaniem różnych 
projektów. Począwszy od projektów dotyczących obszarów wiejskich, skończywszy na obszarze 
miejskim na samej Nysie.  
 

Ad 1 c Przyjęcie protokołu z LV sesji. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z LV sesji, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (3) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Paweł Szymkowicz 
 

NIEOBECNI (1) 
Janusz Jaskot 
 

Rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 
 
Ad 2 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 
 
Radny Paweł Szymkowicz poprosił o wyjaśnienia dotyczące podziału środków na promocję.  
Spytał o co w tym chodzi, co się za tym kryje.  

Radny Kazimierz Rozumek odniósł się do informacji dotyczącej decyzji Zarządu w sprawie 
wyrażenia zgody na wykonanie dodatkowych robót w ramach projektu dotyczącego utworzenia 
Branżowego Centrum Umiejętności. Spytał jakie to mają być roboty, na jaką kwotę, na jakich 
zasadach działa Branżowe Centrum Umiejętności.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz wyjaśnił, że jeśli chodzi o podział środków na promocję to Zarząd 
podzielił 750 tys. zł według następującego klucza: promocja powiatu przez sport – 350 tys. zł, 
współpraca zagraniczna - 50 tys. zł, publikacje - 50 tys. zł, składki członkowskie, np. Subregion, 
Związek Powiatów Polskich - 64 tys. zł, współorganizacja imprez promocyjnych – 50 tys. zł, 
promocja w mediach – 150 tys. zł, inne działania, tj. strony internetowe - 19 tys. zł, organizacja 
imprez własnych 20 tys. zł. Dodał, że w dalszym etapie będzie jeszcze podział pieniędzy na 
poszczególne imprezy, zgodnie z wnioskami, które zostały złożone. 

W następnej kolejności Naczelnik Wydziału Edukacji i Kultury Kazimierz Darowski udzielił 
wyjaśnień na zapytanie radnego K. Rozumka. Oznajmił, że chodzi o zwiększenie wydatków na tę 
inwestycję w wysokości 1,7 mln zł. Jest to związane z wymogami przedstawionymi przez Straż 
Pożarną. Chodzi o wykonanie drogi dojazdowej do budynku Branżowego Centrum Umiejętności 
od ulicy Kozielskiej. Poza tym doszły dodatkowe zadania, które nie były ujęte wcześniej  
w projekcie, np. zasypanie i zabetonowanie kanałów. Zadania te są konieczne, aby ten projekt 
dalej był realizowany.  

Radny Paweł Szymkowicz oznajmił, że przed chwilą zakończyło się posiedzenie Komisji 
Edukacji, Kultury i Promocji. Stwierdził, że zarówno na dzisiejszej komisji, jak i komisjach  
w listopadzie i grudniu pytał o podział środków w ramach promocji na wydawnictwa 
funkcjonujące na terenie powiatu nyskiego, ponieważ Komisja zajmująca się promocją, nie 
wiedziała, na jakiej zasadzie te środki w takiej, a nie innej formie są przydzielane. Starosta de 
facto potwierdził, że dzieląc te środki, Zarząd nie kierował się ani nakładem wydawnictwa, jeśli 
chodzi o gazety, ani tak zwanymi zasięgami, jeśli chodzi o media elektroniczne. Po prostu 
dzielono według własnego uznania. Stwierdził, że ma duże zastrzeżenia co do podziału tych 
środków. Najwięcej, bo 43 tys. zł otrzymało wydawnictwo z jego gminy, co do którego ma 
zastrzeżenia odnośnie tego, co się w nim pojawia, w jaki sposób traktuje Pana Burmistrza 
Szupryczyńskiego.  
Jak stwierdził „to są jedne wielkie pomyje, to jest wręcz odczłowieczanie. On po prostu na to,  
po 20 latach sprawowania tej funkcji nie zasłużył”. Radny dodał, że przeznaczenie takiej, a nie 
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innej kwoty przy jednoczesnym, wyraźnym promowaniu w tym wydawnictwie człowieka 
lansowanego przez Prawo i Sprawiedliwość na Burmistrza Głuchołaz uważa za upolitycznienie  
i przekazanie dotacji według klucza politycznego.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz odpowiadając przedmówcy zaproponował, aby w tej sytuacji 
Rada zmieniła swoją uchwałę w sprawie podziału środków, która mówi o tym, że to Zarząd 
decyduje o ich podziale. Wówczas sprawa będzie jasna i Rada będzie dzielić. Zarząd dzielił te 
środki przez ostatnie cztery lata i w miarę było okej, a tutaj nagle się okazuje, że coś jest nie tak. 
Dodał, że Zarząd płaci za swoją stronę, na której np. jest wywiad ze Starostą, Wicestarostą                     
z radnym. Zarząd wywiązuje się z tej uchwały. Rada przeznacza środki, a Zarząd je dzieli i nie ma 
to znaczenia, czy to jest czasopismo z Głuchołaz czy inne. Osoba prowadząca jakąś gazetę 
zgłosiła się do nas. Mamy tam chyba co dwa tygodnie swoją stronę informującą o pracy Rady 
oraz Zarządu.  

Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że Starosta swoimi wypowiedziami nie zbyt poważnie 
traktuje Radę. Komisja ds. promocji w grudniu wnioskowała o przedstawienie podziału środków 
na promocję powiatu w mediach. Pan Starosta i Zarząd tego wniosku nie uszanowali. Te środki 
zostały podzielone na posiedzeniu Zarządu 10 stycznia. W związku z tym wypadałoby 
przedstawić komisji jak podzielono te środki, aby komisja mogłaby się wypowiedzieć, 
przedstawić swoje zdanie nad takim, a nie innym podziałem środków dla mediów.  

Radny Daniel Palimąka zwrócił uwagę na brak konsekwencji Starosty, który stwierdził, że gdyby 
Rada zmieniła uchwałę, to Zarząd nie miałby wpływu na podział środków. Tymczasem Rada  
w uchwale budżetowej zawarła dofinansowanie bardzo ważnego dla pszczelarzy wydarzenia,  
a Starosta odpisując radnemu P. Piekarskiemu napisał, że Rada nie jest władna dokonać takiego 
podziału, bo leży to w kompetencjach Zarządu. 

Radny Czesław Biłobran zabierając głos stwierdził, że ma wątpliwości co do zasadności 
wydatkowania środków na promocję przez sport w kwocie 350 tys. zł oraz na radio w kwocie 
150 tys. zł.    
Zrozumiałby gdyby to były albumy, wydawnictwa, które idą w świat, do bibliotek  
w całym kraju, które pokazują naszą piękną ziemię, naszą małą ojczyznę. To jest promocja naszej 
małej ojczyzny, naszej ziemi. Nasz udział w różnego rodzaju przedsięwzięciach 
międzynarodowych, konferencjach, to jest promowanie naszego powiatu.  
Według niego powinna się odbyć szeroka dyskusja w komisjach odnośnie wspierania 
konkretnych kierunków, np. edukacji, tworzenia dobrych warunków dla lecznictwa, aby pacjenci 
przyjeżdżali do nas na rehabilitację. Każda komisja powinna mieć możliwość złożyć wniosek                
z jakiegoś obszaru. Nie powinno to być tak, że tylko Zarząd decyduje. Jeśli Zarząd chce wydać 
duże pieniądze, powyżej określonej kwoty, to powinien pytać komisji, radnych, czy to jest dobry 
kierunek i na tej podstawie tworzyć plan. Jeśli my tego nie robimy, to Pan Starosta musi wziąć             
to sam na własne barki. Musi to robić i robi.  
 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że jego zdaniem kwota 150 tys. zł na promocje w radio jest 
bardzo duża. Mimo tego nie czuje tej promocji. Dodał, że według niego wydawnictwa, które były 
realizowane na bardzo dobrym, kolorowym papierze, gdzie na jednej stronie były po trzy zdjęcia 
członków Zarządu nie były promocją, a antypromocją. Na to poszło dużo pieniędzy, a było                 
to mało skuteczne  

W dalszej kolejności radny odniósł się do informacji na temat konieczności wykonania drogi 
dojazdowej do ul. Kozielskiej do budynku BCU. Stwierdził, że kwota na ten cel jest bardzo duża. 
Zwrócił przy tym uwagę, że od ulicy Rodziewiczówny, która jest naszą droga powiatową obok 
tego budynku BCU jest taka duża brama, przez którą mógłby się odbywać dojazd. Spytał czy 
zasadne jest robić drogę za 1,7 mln zł, kiedy mamy z drugiej strony możliwość dojazdu.  
Co prawda jest to część parku, który jest własnością Werbistów, ale jak sądzi można się dogadać, 
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bo to też poprawiłoby infrastrukturę w tym parku. Radny poprosił, aby to przemyśleć, abyśmy 
się znowu nie obudzili za późno. Spytał czy ktoś to analizował.  

Wicestarosta Damian Nowakowski stwierdził, że chciałby się odnieść do dwóch kwestii. 
Pierwsza to promocja w mediach. Tak to zostało nazwane i jest tutaj w tym zestawieniu kwota 
150 tysięcy. Chodzi o to, że Powiat Nyski, Zarząd Powiatu praktycznie występuje we wszystkich 
znaczących mediach, jakie są na terenie powiatu nyskiego. To się nazywa promocją, bo 
informujemy społeczeństwo, mieszkańców powiatu nyskiego o wszystkich wydarzeniach, które 
się dzieją w powiecie nyskim. Kiedy organizujemy wydarzenia, np. konkursy, to za 
pośrednictwem mediów angażujemy społeczność lokalną, żeby w nich uczestniczyła.  
Więc można „dzielić włos na czworo” i zastanawiać się jaka jest definicja promocji, Przypomniał, 
że dwa lata temu mieliśmy przystań kajakową i musieliśmy też we wszystkich mediach głośno 
mówić, zachęcać, żeby mieszkańcy korzystali z tego. Dodał, że Zarząd nie ma też wpływu na to, 
że gazeta, w której robimy artykuł sponsorowany, pisze o kimś pozytywnie czy negatywnie, 
ponieważ my wynajmujemy tam tylko strony.  

Jeżeli chodzi drogę przeciwpożarową, to oprócz niej ma być jeszcze plac manewrowy do 
zawracania. Tam były robione różne ustalenia, ponieważ jest długi odcinek do tej drugiej drogi. 
Dodał, że też myślał o tym, że będzie droga przez park. Okazało się jednak, że nie da rady. Musi 
być ta droga zrobiona tak, jak strażacy sobie życzą. Dodał, że przy pracach rozbiórkowych 
odkryto stare kanały. I to też są dodatkowe prace, które trzeba wykonać, aby tam woda nie 
podchodziła. Nie jest to tylko kwota na drogę. Jest też plac manewrowy, zasypanie kanałów i też 
klatka schodowa na pierwsze piętro. Całość tych wszystkich rzeczy zamyka się tą kwotą  
1,7 mln zł.  

Radny Czesław Biobran stwierdził, że przypomina sobie czasy kiedy jemu chciano płacić za 
występowanie w mediach, a nie odwrotnie. Dodał, że rozumie kiedy promuje się jakiś produkt, 
to należy za to zapłacić, ale debata, rozmowy, informowanie, bez tego nie ma mediów.  
I my mamy im jeszcze za to płacić.  

W następnej kolejności radny zwrócił uwagę, że podejmujemy decyzję o realizacji inwestycji bez 
analizy, a potem się okazuje, że są jakieś rowy, dołki, kanały i to kosztuje ileś tam milionów. 
Dodał, że ma obawy, aby się nie okazało, że adaptacja tych budynków będzie droższa niż 
wybudowanie nowego obiektu na te cele. np. bliżej „Mechanika”. Radny stwierdził, że należy się 
też przyjrzeć strategii oświatowej  i dokonać pewnej korekty, bo „Mechanik” będzie uczył 
budowlanki, „Budowlanka” uczy fryzjerstwa, „Rolnik” uczy ekonomii, a „Ekonomik” uczy 
policjantów. Zdaniem radnego to jest kabaret. Dodał, że być może trzeba zakazać używania 
dotychczasowego nazewnictwa i wówczas spowoduje to pewien jakiś nowy ład i porządek.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że zgadza się z przedmówcą odnośnie tego, że nikt dobrze nie 
przeanalizował, nie posprawdzał wszystkiego wcześniej. Na to zadanie otrzymaliśmy 
dofinansowanie około 9 mln zł. Niestety te wszystkie dodatkowe zadania musimy wykonać  
z naszych pieniędzy bez żadnego dofinansowania. Stwierdził, że ma obawy, abyśmy na tym nie 
wyszli „jak Zabłocki na mydle” i żebyśmy się nie zastanawiali tak jak z wiatami, po co 
wybudowaliśmy dwie wiaty przystankowe, jak za chwilę z centrum przesiadkowym nie będzie 
miał kto korzystać. Zdaniem radnego są to błędy i trzeba było dokładnie sprawdzić czy 
dodatkowe elementy „nie zabiją tego przedsięwzięcia”.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że ten obiekt powstaje nie tylko na potrzeby szkoły 
lecz po to, aby również dorośli mogli doskonalić się w swoich zawodach. Dodał, że nie jest też 
tak, że nagle „Mechanik” przejmie rolę „Budowlanki”.  

Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że z ustaleń medialnych, które udało mu się pozyskać, 
wygląda na to, że pielęgniarki, które były na sesji i mówiły, że liczą się z wypowiedzeniami,  
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bo Pan Starosta lekką ręką chciał się ich pozbyć, nie mają się czego obawiać. Poprosił następnie, 
aby Starosta jasno i czytelnie powiedział, jak wygląda sytuacja na dzisiaj.  

W następnej kolejności radny zwrócił uwagę, że ostatnio była rozmowa na temat tego, że na 
dzień 1 stycznia policjanci nie mogli badać zatrzymanych w powiecie nyskim. Z tego co mu 
wiadomo były postępowania, natomiast nie zna rozstrzygnięć. Dodał, że to są bardzo ważne 
rzeczy i Starosta powinien o nich informować mieszkańców i radnych.  

W dalszej kolejności radny odniósł się do wywiadu udzielonego przez Starostę w radio. 
Stwierdził, że jest załamany, tym co Starosta mówił o budżecie. Wymienił jedynie dwie 
inwestycje tj. kościół i „Aleksandrówka”, które będą dotyczyły kilkuset mieszkańców. Natomiast 
nie powiedział co ma do zaoferowania pozostałym mieszkańcom powiatu, np. w zakresie 
bezpieczeństwa, zdrowia i edukacji. Z wywiadu jaki udzielił wynika, że nic.  

Kontynuując radny zwrócił uwagę, że Starosta, o czym była już kilka razy mowa na sesji 
notorycznie nie odpowiada na pisma, nie odpowiada na zagadnienia, nie odpowiada na tematy. 
Nie tylko nasze, ale też sołtysów, radnych gminy, mieszkańców. Jako przykład wskazał że radna 
Pani Anna Ludwa wystosowała do Starosty pismo w maju 2021 roku o to, aby w Wójcicach, na 
bardzo niebezpiecznym skrzyżowaniu ulic Morelowej, Modrzewiowej i Magnoliowej, ustanowić 
lustro. Na to pismo Starosta nie odpowiedział. Kolejne wystosowała 25 października 2023 i na to 
pismo również nie otrzymała odpowiedzi.  

Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że być może pismo nie wyszło, ale naczelnik się kontaktował  
z ww. osobą.  

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski stwierdził, że pomimo tego, że było spotkanie,  
to jednocześnie powinna być udzielona odpowiedź pisemna. Wtedy Pan Starosta powiedziałby, 
że faktycznie spotkanie było i ma na to dowód.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz odnosząc się do zapytań radnego D. Palimąki stwierdził, że radny 
dobrze wie, jakie działania podjął dyrektor w sprawie pielęgniarek oraz w sprawie 
wykonywania badań osób zatrzymanych przez Policję. Dodał, że wszystkie sprawy są załatwione 
pozytywnie, ale ustawa o pielęgniarkach, jest złożona i leży w zamrażarce u Marszałka Hołowni. 
I my dalej czekamy i nie wiadomo, jak długo będziemy czekać na to, żeby tą sprawę uregulować. 
Kontynuując zwrócił uwagę, że w sprawie pielęgniarek, to nie on decyduje lecz dyrektor. Dodał, 
że dyrektor ogłosił publicznie, że sprawa zostaje na dotychczasowym poziomie. Z kolei umowa            
z Policją zostaje podpisana. Zaapelował do radnego, aby czasami zajrzał na stronę powiatu, gdzie 
może uzyskać wszelkie informacje, 

Odnosząc się następnie do uwag na temat inwestycji wymienionych w wywiadzie radiowym 
stwierdził, że jeżeli ktoś mu zadaje konkretne pytanie o kościół czy o „Aleksandrówkę”, to 
konkretnie odpowiada. 
W dalszej kolejności poinformował, że w najbliższym czasie dyrektor ZOZ przedstawi informacje 
o działaniach, które chce wykonać jeżeli chodzi o zmniejszenie deficytu w szpitalu.  
 
Radny Daniel Palimąka odparł, że faktycznie jest dobrze poinformowany, czasami nawet  
w niektórych sprawach lepiej niż Starosta. Natomiast nie wszyscy mieszkańcy powiatu wiedzą  
o rozstrzygnięciach zarówno z pielęgniarkami jak i z badaniami osób zatrzymanych przez 
policję. Dlatego powinnością Starosty jest informować o swoich krokach. Wynika to też  
z przyzwoitości wobec pielęgniarek, które były na sesji, mówiły i prosiły nas i Pana Starostę  
o pomoc.  
Radny zwrócił Staroście uwagę, aby ten nie mówił, że dbanie o Szpital i bezpieczeństwo 
mieszkańców nie jest jego powinnością. Dodał, że 7 kwietnia odbędą się wybory, ale jeśli 
Staroście ciąży dbałość o szpital i bezpieczeństwo, to najlepiej jakby się dzisiaj podał do dymisji.  
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Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że radny opowiada bzdury i miesza pojęcia ponieważ to nie on 
podpisywał z pielęgniarkami umowę o pracę.  Jako Starosta, podobnie jak i radny odpowiada za 
szpital. Dodał, że podczas gdy Zarząd walczy o połączenie z Brzegiem, to radny robi konferencje 
z pielęgniarkami. Jest to przykre, ale ludzie to słuchają i wyciągną z tego wnioski. 

Radny Daniel Palimąka odparł, że Starosta nie podpisuje umowy z pielęgniarkami  
z nauczycielami, z pracownikami ZUD, z kierowcami w PKS.  Jednocześnie spytał nad czym 
Starosta czuwa.  

Przewodniczący Rady ogłosił następnie przerwę w obradach.  

Po zakończeniu przerwy, obrady wznowiła Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska, 
która przejęła ich prowadzenie.  

Ad 4 Informacja nt. inwestycji i remontów na drogach powiatu nyskiego oraz przyjęcie 
sprawozdania z działalności Zakładu Utrzymania Dróg za 2023 r. (załącznik nr 3 i 3a), 
 
a) przedstawienie informacji,  

 

Wiceprzewodnicząca Rady D. Korzeniowska stwierdziła, że materiały  zostały radnym 
dostarczone oraz, że były omawiane na posiedzeniach komisji.  

 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła,  
że kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała zarówno informację dotyczącą 
inwestycji i remontów na drogach powiatu nyskiego, jak i sprawozdanie z działalności ZUD za 
2023 rok.   
 

c) dyskusja  
  

Radny Jacek Chwalenia odnosząc się do sprawy dotyczącej przebudowy drogi we Włodarach 
spytał ile musieliśmy zwrócić środków i czy musieliśmy je zwrócić z odsetkami. 

Radny Daniel Palimąka spytał czy Starosta ma wiedzę na temat tego, czy w tym roku będą 
realizowane remonty chodników wspólnie z gminami i czy w szczególności Gmina Nysa jest 
gotowa na partycypowanie w kosztach „50 na 50”. 

Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz odpowiadając na pytanie radnego J. Chwaleni 
oznajmiła, że zwróciliśmy w ubiegłym roku ok. 1.666.000 zł dotacji i odsetki w kwocie                 
394.000 zł.  

Wicestarosta Damian Nowakowski oznajmił, że Gmina Nysa złożyła jeden wniosek do budowy 
chodników w miejscowości Wierzbięcice na kwotę 10 tys. zł, czyli wartość inwestycji wyniesie 
20 tys. zł. Dodał jednocześnie, że wystąpiliśmy do Gminy Nysa z zapytaniem, czy dołożą się do 
chodnika w Złotogłowicach.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że od kilku lat ma taką refleksję, że powinno się podjąć 
działania zmierzające do połączenia ZUD z PKS-em. Włączenie tego zakładu w strukturę spółki, 
pozwoliłoby mu „rozwinąć skrzydła”. Biorąc pod uwagę sprzęt jaki posiadają, przy pewnych 
zmianach struktury pozwoliłoby na inne podejście do wykonywanych czynności. Mogliby 
wówczas np. startować i w przetargach. 

Czesław Biłobran stwierdził, że takie działania wymagają głębokiej analizy, aby uniknąć  błędu. 
Zwrócił uwagę, że w chwili obecnej ZUD nie jest w stanie „ogarnąć” naszych dróg,  
a jeszcze dodatkowo mieliby brać udział w przetargach, zwiększając swój obszar działania. 
Zdaniem radnego w przyszłości pojawiają się kłopoty z zimowym utrzymaniem dróg. Gmina 
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Nysa wycofała się z tego zadania, które realizowała poprzez swoją jednostkę. Dlatego dobrze 
byłoby gdyby powstał podmiot, który zrzeszałby  gminy i powiat zajmujący się utrzymaniem 
dróg. Gminy są otwarte na takie rozmowy, tylko musimy rozpocząć to działanie. Dodał, 
wskazując przy tym przykład Gminy Otmuchów, że samorządy gminne mają coraz mniejszy 
potencjał aby poradzić sobie z tym problemem. Podsumowując stwierdził, że zgadza się  
z radnym Chwalenią, co do tego, że trzeba podjąć w najbliższej przyszłości jakieś działania, bo 
pojawiają się nowe zagrożenia, jednak nie nastąpi to jeszcze przed wyborami.    

Radny Jacek Chwalenia odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że co do 
rozwiązań, to jest to kwestia dyskusji. Dodał, że Burmistrz Nysy odpowiada za to, że spółka 
gminna wycofała się z utrzymania zimowego dróg.  
Kontynuując stwierdził, że Rada daje dosyć duże pieniądze na utrzymanie Zakładu Utrzymania 
Dróg. Przy takich środkach zakład ten jest w stanie wypracować sobie pewne rozwiązania. Jeśli 
chodzi zaś o PKS, to są dwa miesiące, gdzie nie ma kogo wozić. Dlatego trzeba się dobrze 
przyjrzeć. Powinniśmy iść w takim kierunku, żeby ten podmiot mógł naprawdę zarabiać. Bo nie 
wiadomo, jak długo będą jeszcze dopłaty do kilometrówek, w jakiej one będą wysokości.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że jesteśmy na końcu kadencji. Za chwilę nowa Rada też 
będzie miała ten sam problem i być może inne pomysły. Dodał, że niestety będzie coraz gorzej 
nie tylko z zimowym utrzymaniem dróg, ale też z utrzymaniem dróg w lecie. Dodał, że w Polsce 
funkcjonują związki międzygminne albo spółki, które obsługują zarówno gminy jak i powiat  
w utrzymaniu letnim i zimowym. Zdaniem radnego w tym kierunku powinniśmy iść.   
Odnosząc się do uwagi radnego J. Chwaleni na temat połączenia z ZUD i PKS stwierdził, że PKS 
może być sam w sobie mocny, aby realizować te zadania, co do tej pory plus kilka innych 
drobnych rzeczy. Dlatego nie jest za tym, aby łączyć te podmioty i robić konglomerat 
komunikacyjno-drogowy. Radny nawiązując do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana stwierdził,  
że nie możemy sobie pozwolić na to, żeby drogi powiatowe, które z założenia są wąskie, miały 
na poboczach trawy sięgające półtora metra, bo to zagraża bezpieczeństwu.  
Według radnego dobrze, że radni rozmawiają na ten temat, bo zbliża się nowa kadencja i te kilka 
miesięcy do nowego roku budżetowego mogą spowodować, że będziemy na kolejny rok dobrze 
przygotowani.  
 

Wicestarosta Damian Nowakowski stwierdził, że za dwa miesiące kończy się obecna kadencja,  
w związku z tym chciałby zaproponować, aby radni, którzy zostaną na przyszłą kadencję podjęli 
ten temat w kontekście planów na przyszłość. Dodał, że obecny Zarząd rozważał pomysł 
połączenia ZUD z PKS. Działanie to wymaga wiele wysiłku, analizy dotyczącej połączenia tych 
podmiotów. Dodał,  że osobiście uważa, że to ciekawy pomysł, ale na przyszłość.  

d) przyjęcie informacji.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady D. Korzeniowska zarządziła następnie głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Kazimierz Rozumek, 
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Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bożena Lewińska 
 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 

Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie.  
 

Ad 5 Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  
za 2023 r. (komisja działająca przy Staroście Nyskim) (załącznik nr 4),  
 

a) przedstawienie sprawozdania,  
 

Radni otrzymali sprawozdanie w wersji elektronicznej. 
 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
 

Przewodnicząca Komisji – Jolanta Barska oznajmiła, że ww. komisja pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowe sprawozdanie.  
 

c) dyskusja,  
 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz zabierając głos pokrótce przedstawił czym zajmowała się 
Komisja. Podziękował też przedstawicielom Komisji oraz pracownikom Wydziału 
Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych za współpracę. 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że to co robiła Komisja to było robione sztampowo zgodnie  
z ustawą i zgodnie z tym, co jest w jej kompetencjach, a tych kompetencji sensu stricte jest 
niewiele. Natomiast zabrakło mu kreatywności i analizy tego, co się dzieje na bieżąco. Np. akcja 
„Przedszkolak  ratuje”, przyniosła wiele korzyści wśród maluchów. Jest ona realizowana przez 
samorząd Województwa. Dodał, że w ostatnim czasie wielu seniorów jest ofiarą przestępstw 
tzw. „metodą na wnuczka”. W związku z czym z kwoty 150 tys. zł wystarczyło przeznaczyć  
50 tys. zł  na akcję profilaktyczną dla seniorów. 

W dalszej kolejności radny zwrócił uwagę, że po okresie pandemii covid w szkołach potrzebni są 
psychologowie dziecięcy. Niestety zatrudniane są osoby prosto po szkole, które wykonują 
czynności w szkołach sztampowo, nie mając praktyki i wskazówek od tych praktyków, którzy 
pracują już od lat. To jest rola Powiatu, aby w naszych szkołach ponadpodstawowych było to  
we właściwy sposób robione, nie sztampowo z książek z lat 70, bo świat się zmienił, a często tak 
to wygląda. Radny poinformował także, że dyrektor Zarządzania Kryzysowego - Piotr Tarapata 
będzie takie spotkanie w Urzędzie Wojewódzkim przygotowywał. Podsumowując stwierdził,  
że jest to zadanie dla tej komisji na przyszłość.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że jeśli 
chodzi o działania profilaktyczne dla seniorów, to były one realizowane. W ramach czasu 
antenowego wykupionego przez Zarząd poproszono Panią Rzecznik Prasową Policji, która  
wypowiedziała się na temat wszelkiego rodzaju oszustw wobec seniorów.  
Podejmowano też wspólnie ze Strażą Pożarną działania informacyjne odnośnie bezpieczeństwa 
kominów spalinowych.  
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 Wicestarosta – Damian Nowakowski oznajmił, że jeśli chodzi o akcję skierowaną do seniorów 
„Nie daj się oszukać” to Zarząd planuje ją przeprowadzić na terenie kilku gmin pod koniec lutego 
br.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że nie zgadza się z wypowiedzią radnego D. Palimąki na temat 
psychologów szkolnych i ich kompetencji. Zaznaczył, że osób o tej specjalności jest coraz mniej   
i są oni bardzo poszukiwani.  
Odnosząc się następnie do sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa zaznaczył,  
że Starosta zwołuje posiedzenia tej komisji wtedy, kiedy zaistnieje taka potrzeba. Dodał, że 
głównym zadaniem tej komisji jest współpraca ze służbami. Zwrócił też uwagę, aby radny nie 
odnosił się do tego co robią jego koledzy z samorządu wojewódzkiego, bo Powiat ma swoje 
zadnia, a województwo swoje. Dodał też, aby radny przestał robić kampanię wyborcza.  
 
d) przyjęcie sprawozdania. 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie sprawozdania, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, 
Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bożena Lewińska, Piotr Piekarski 
 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 

 
Ad 6 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 
przez Powiat Nyski za 2023 r. (załącznik nr 5) 

a) przedstawienie sprawozdania,  
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska oznajmiła, że radni otrzymali sprawozdanie 
w materiałach na sesję.  

 
b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji,  

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji – Damian Wylężek oznajmił, że ww. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. Dodał, że wynagrodzenia 
nauczycieli na wszystkich stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
Powiat Nyski są wyższe niż te, które przewiduje karta nauczyciela,   

 
c) dyskusja,  

 
W tej części posiedzenia nikt z radnych nie zabrał głosu.   
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d) przyjęcie sprawozdania.  
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie sprawozdania, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 
Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 

Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
 

Ad 7 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2023 r.  
 

a) przedstawienie sprawozdania,  
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska oznajmiła, że radni otrzymali sprawozdanie 
w materiałach na sesję (załącznik nr 6).  
 

b) dyskusja,  
 

W tej części posiedzenia nikt z radnych nie zabrał głosu.   
 

c) przyjęcie sprawozdania. 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie sprawozdania, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (1) 

Paweł Szymkowicz 
 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
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Ad 8 Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Nyskiego na rzecz Gminy Otmuchów (załącznik nr 7), 
 

Wiceprzewodnicząca Rady – D. Korzeniowska spytała czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos  
w sprawie przedłożonego projektu uchwały.  
 
Wobec braku chętnych. Wiceprzewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Nyskiego na rzecz Gminy Otmuchów 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Paweł Szymkowicz 
 

NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  

b) udzielenia bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu (załącznik nr 8), 
 

Radny Piotr Piekarski spytał czy takie mechanizmy są stosowane też w stosunku do innych 
instytucji. Zaznaczył, że udzielenie tej bonifikaty z tytułu opłaty rocznej i umożliwienie 
kierownikowi tej jednostki wykorzystanie tych środków w inny sposób jest jak najbardziej 
zasadne i popiera to. Natomiast chciałby wiedzieć czy w stosunku do innych instytucji, które też 
są obciążone tymi daninami, też stosuje się takie mechanizmy.  

Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że mówimy o DPS-ie w Korfantowie. Ten obiekt został 
całościowo nabyty.  Dodał, że decyzje o udzieleniu bonifikaty są podejmowane w zależności od 
tego jak się ktoś zwraca, to jest tak samo jak do Burmistrza czy do innego. To instytucja już się 
musi zwracać ewentualnie do nas. Dodał, że to jest nasz obiekt. Jest to ważna instytucja. To tak 
jakbyśmy pobierali sami od siebie, a za chwilę dodawali, bo trzeba zapłacić. Stąd jest ta prośba. 

Naczelnik Wydziału Administrowania i Gospodarki Nieruchomościami  - Piotr Walawender 
wyjaśnił, że nie jest to regułą. W kilku przypadkach dyrektorzy jednostek zwracali się z takim 
wnioskiem i bonifikata została udzielona. W przypadku DPS w Korfantowie Pani dyrektor 
uzasadniła wniosek potrzebami remontowymi obiektu i kosztami utrzymania i stąd propozycja 
uchwały.    
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała następnie projekt uchwały pod głosowanie.  
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Głosowano w sprawie: 
udzielenia bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu; 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bogdan Wyczałkowski 
 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

c) przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Nyskiego na lata 
2024-2034” (załącznik nr 9), 
 

Wiceprzewodnicząca Rady – D. Korzeniowska oznajmiła, że została przygotowana prezentacja 
strategii. Spytała czy radni sobie życzą, aby została zaprezentowana.  

Wobec głosów zgłaszanych z sali zrezygnowano z prezentacji.  

Radny Cz. Biłobran spytał czym kierował się Starosta, że musieliśmy się posiłkować firmą 
zewnętrzną, aby opracować strategię.   

Radna Jolanta Barska zabierając głos oznajmiła, że zapoznała się z całym dokumentem. 
Dwukrotnie go przeczytała Zwróciła uwagę, że na wstępie tego dokumentu jest powiedziane,  
że on ustala kierunki działania i będzie wpływał na rozwój powiatu albo też będzie nas 
ograniczał. Jeżeli nie będzie w nim pewnych zapisów, to nie będziemy mogli ubiegać się  
o różnego rodzaju środki pomocowe. Stwierdziła następnie, że ma podejrzenie, że nikt  
z członków Zarządu tego dokumentu nie przeczytał. Bo gdyby go przeczytał, to nie byłoby w nim 
takich błędów, jak są, przejęzyczeń, dziwnych sformułowań. Widać, że ktoś się przy tym 
dokumencie napracował, ale ktoś powinien to zweryfikować, co tam zostało napisane  
i dostosować do naszych potrzeb. Zwróciła uwagę, że jest to dokument na lata 2024-2034 więc 
powinien być starannie przygotowany. Niestety nie jest tak przygotowany. W dalszej kolejności 
radna przytoczyła konkretne przykłady.  
Kontynuując stwierdził, że przedłożony dokument jest mało przemyślany. Widać, że jest 
opracowany przez zewnętrzną firmę, więc technicznie, oprócz błędów, literówek przejęzyczeń, 
to może i jest bez zarzutu, ale Zarząd powinien go przeczytać i dopiero powinien być przyjęty. 
Może powinien być jakiś zespół wśród radnych również powołany w tym celu, aby go 
zaopiniować. Jeżeli podniesiemy rękę za tym dokumentem w tej chwili, to dajemy świadectwo  
o nas. Opiniujemy coś, co jest niestaranne. W pospiechu przyjmujemy dokument na 10 lat. 
Podsumowując radna stwierdziła, że jest to dokument nad, którym trzeba jeszcze trochę 
popracować.  
 
Radny Daniel Palimąka spytał jak wyglądał proces konsultacji i kto do tych konsultacji był 
zapraszany. Czy byli przedstawiciele OPS-ów.  
 
Radny Jacek Chwalenia oznajmił, że na posiedzeniu Komisji wstrzymał się nad opiniowaniem 
tego dokumentu, ponieważ było dużo wątpliwości. Spytał następnie jaka firma opracowała tę 
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strategię i ile to kosztowało. Dodał, że również jest zdania, że nie powinniśmy zlecać firmom 
zewnętrznym opracowania dokumentów strategicznych. Często działają one na zasadzie „kopiuj, 
wklej”. Zdaniem radnego mamy do tego odpowiednie osoby w Starostwie. Dodał, że strategia nie 
musi mieć 50 czy 90 stron. Czasami wystarczy napisać syntetycznie dobrych 10 stron.  
W dalszej części wystąpienia stwierdził, że jeśli jest tak jak sygnalizowała Pani J. Barska, że brak 
pewnych zapisów wpływa na brak możliwości starania się o jakieś środki, to należy zdjąć ten 
punkt z porządku sesji. Nic się nie stanie, jeśli zostanie przedłożony na kolejnej sesji po 
dopracowaniu wszystkich szczegółów.  
 
Radny Piotr Piekarski stwierdził, że po wysłuchaniu radnej J. Barskiej również uważa,  
że należy zdjąć ten projekt z porządku sesji i przeprocedować go na wszystkich komisjach. Jest to 
dokument strategiczny na 10 lat i nie należy go podejmować w pośpiechu z błędami, bo to 
rzutuje na jakości pracy radnych. Należy przygotować ten dokument dla następców i niech oni go 
przyjmą. Podsumowując oznajmił, że wnioskuje o zdjęcie projektu z porządku obrad.  
 
Członek Zarządu Joanna Burska stwierdziła, że owszem mogły się wkraść jakieś błędy, literówki. 
Każdemu się to zdarza nawet w pracach magisterskich, w książkach znajdujemy również błędy. 
Tutaj pracował zespół ekspertów. Łącznie 20 osób. Byli to szefowie, przewodniczący, osoby  
z uprawnieniami, z DPS-ów, z WTZ-ów, z OPS-ów z Paczkowa, Głuchołaz, Otmuchowa, 
Kamiennika, z każdej gminy powiatu nyskiego. Ten zespół pracował, spotykał się kilkukrotnie  
z firmą, która przygotowywała ten program. Stwierdziła, że nie zgadza się z Panią Jolantą Barską, 
oraz że ma wątpliwości czy radni przeczytali ten dokument. Następnie stwierdziła, że chciałaby, 
aby oddać głos panu, który przygotowywał ten program, aby go przedstawił i aby radni obejrzeli 
prezentacje, która została przygotowana.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że łatwo jest powiedzieć „weźmy i odrzućmy”. 
Zaznaczył, że jest to strategia długoletnia. Nie wiemy, co będzie za pół roku, co będzie za pięć,  
a co za dziesięć lat. Dzisiaj nie jesteśmy w stanie pewnych rzeczy przewidzieć. Dodał,  
że należałoby mimo wszystko uszanować to, że nad tą strategią pracowało dwadzieścia kilka 
osób. Dodał, że w dzisiejszych czasach takie dokumenty w 90% się zleca firmom zewnętrznym. 
Są to ludzie, którzy się tym zajmują i którym się ufa. Skoro radni mają jakieś zarzuty, to jest 
przedstawiciel firmy i może odnieść się do nich 
 
Radna Jolanta Barska stwierdziła, że nie uważa, że dokument nadaje się do kosza. Jest on dobry, 
tylko trzeba go dopracować, wykreślić to, co jest zbędne w dokumentach strategicznych, 
poprawić błędy. Mało poświęca się w tej strategii miejsca na temat deinstytucjonalizacji, a jest  
w tym celu specjalny dokument krajowy, który jest przyjęty, jest polityka publiczna pod nazwą 
Strategia Rozwoju Usług Społecznych - Polityka Publiczna do roku 2030 z perspektywą do 2035 
roku. Nie przywiązuje się też uwagi do dokumentu, który zaczyna obowiązywać od 15 lutego 
bieżącego roku, tj. standardy ochrony małoletnich. Jeszcze raz stwierdziła, że nie przekreśla tego 
dokumentu, ale trzeba go dopracować 
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że możemy narazić się nie tylko w Urzędzie Wojewódzkim, ale 
również w PFRON-ie na niemożliwość złożenia wniosków. Jest to argument, który powinien 
jednoznacznie skłonić Zarząd do wycofania tego. Dodał, że radny P. Piekarski złożył wniosek  
i powinien on być procedowany.  
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że przyłącza się do tego głosu. Dodał, że nie negujemy 
ciężkiej pracy tylko prosimy o jeszcze trochę czasu. Ten dokument jest dobry, ale wymaga 
uzupełnienia.   
 
Członek Zarządu Joanna Burska stwierdził, że Zarząd się nie upiera nad tym, że projekt ten musi 
być dziś przyjęty. Zwróciła uwagę, że radni pracowali nad tym projektem na komisjach i skoro 
widzieli błędy, literówki to czemu nie zgłaszali na posiedzeniach komisji tylko dziś na sesji.  
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W następnej kolejności głos zabrała Pani Krystyna Wilisowska – Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Nysie. Oznajmiła, że przygotowując strategię rozwiązywania problemów 
społecznych, bazując na swoich zasobach, wystąpili do Starosty, by tę strategię wypracowała dla 
powiatu nyskiego firma zewnętrzna, na co Zarząd się zgodził. Do tego działania został powołany 
przez Starostę zespół składający się z przedstawicieli różnych instytucji. Odbyły się spotkania, 
była prowadzona dogłębna analiza. Stwierdziła, że jej zdaniem strategia jest dobrym 
dokumentem i zawiera wszystkie podstawowe ramy, które dają bezpieczeństwo dla powiatu 
nyskiego starania się o wszelkiego rodzaju środki zewnętrzne, które by w przyszłości się 
pojawiły. Zaznaczyła , że jest to dokumenty otwarty do którego można wnosić zmiany. Nie jest to 
dokument, gdzie zablokuje nawet w przyszłości 10 lat pozyskiwanie środków. Więc wszystkie 
najistotniejsze kwestie bazowe z jej punktu widzenia ta strategia zawiera. Projekt został 
poddany konsultacjom społecznym zgodnie z uchwałą Rady Powiatu z 2010 roku. Protokół  
z konsultacji społecznych został przedłożony do Zarządu. Strategia została ogłoszona w ramach 
konsultacji społecznych w bardzo szerokim gremium na stronach PCPR-u, na stronach Powiatu 
oraz na BIPie. Zostały przesłane jeszcze drogą elektroniczną do wszystkich instytucji, te które 
mają ogromne znaczenie w całym działaniu, bo to nie jest tylko strategia dla powiatu. Ogromne 
znaczenie mają wszystkie instytucje, nie tylko gminne, które działają na terenie całego powiatu.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził ponownie, że nie należy procedować tego dokumentu  
i poprosił o przegłosowanie wniosku formalnego. Dodał, że jeśli nie był on skuteczny, to 
ponownie zgłasza wniosek o zdjęcie projektu z porządku sesji. 
 
Radna Jolanta Barska zaproponowała, aby do zespołu ds. strategii włączyć również radnych. 
 
Członek Zarządu J. Burska zabierając głos jeszcze raz podkreśliła, że Zarząd nie upiera się przy 
tym, aby ten projekt przyjąć na dzisiejszej sesji. Dodała, że nie rozumie dlaczego  
np. Pan Cz. Biłobran twierdzi, że Zarząd się przy tym upiera.   
 
Radny Cz. Biłobran stwierdził że radni doceniają to, że wzięto eksperta do opracowania strategii, 
ale dostrzegają pewne braki i proszą, aby to na następnej sesji zatwierdzić.  
 
W dalszej kolejności radca prawny Katarzyna Muszyńska stwierdziła, że na głosowanie czeka 
wniosek radnego P. Piekarskiego, który należy przegłosować. Dodała, że zdjęcie projektu 
skutkuje zmianą porządku obrad, wobec tego wniosek wymaga uzyskania bezwzględnej 
większości.  
 
Członek Zarządu J. Burska oznajmiła, że Zarząd wnioskuje o ściągnięcie tego projektu  
z porządku obrad i procedowanie przez radnych na posiedzeniach komisji.  
 
Radca prawny oznajmiła, że w pierwszej kolejności należy przegłosować wniosek radnego.   
 
Wiceprzewodnicząca Rady zarządziła następnie głosowanie. 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
zdjęcia projektu uchwały z porządku sesji. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr 
Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Anna Ziółkowska-Woźny, 
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Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Henryk Kamiński 
 

BRAK GŁOSU (4) 
Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Andrzej Kruczkiewicz, Janusz Zapiór 
 

NIEOBECNI (4) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że projekt uchwały został przez Radę zdjęty  
z porządku sesji.  
 
d) przyjęcia "Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2024 – 2026" 

(załącznik nr 10), 
 

Radna Jolanta Barska stwierdziła, że dosyć często dyskutowaliśmy na komisjach, na sesji na 
temat pieczy zastępczej, zarówno tej instytucjonalnej, jak i rodzinnej i wszyscy stwierdzaliśmy, 
że należy tutaj wprowadzić pewne zmiany. Ten program Rozwoju Pieczy Zastępczej na najbliższe 
trzy lata nie daje żadnych zmian. Zresztą Pani dyrektor na Komisji Zdrowia wczoraj powiedziała, 
że jest on taki sam jak poprzedni. W punkcie jedenastym na przykład jest napisane plan 
ograniczenia liczby miejsc w instytucjonalnej pieczy zastępczej.  Skoro zrobiliśmy to w 2023 
roku, to po co my w ogóle taki punkt wpisujemy. Dodała, że ma obawy, że w ciągu najbliższych 
trzech lat nic nie będziemy w stanie zrobić, bo powstały placówki, których pewnie zamykać nie 
będziemy. Dlatego uważa, że jest to niedopracowany program i nie będzie głosowała za jego 
przyjęciem. Mało jest tam mowy o wspieraniu rodzin zastępczych. Nie ma nic o standardach 
ochrony małoletnich. Nie ma mowy o deinstytucjonalizacji.  
 

Pani K. Wilimowska dyrektor PCPR wyjaśniła, że trzyletni program rozwoju pieczy zastępczej był 
omawiany na dwóch komisjach. Jej zdaniem jest to program wzorcowy, który zakłada wszystkie 
wytyczne narzucone ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Zawiera również 
wskaźnik, który jest podany w innych aktach prawnych, tj. strategii usług społecznych 
zatwierdzonej uchwałą Rady Ministrów z 15 czerwca 2022 roku. Dodała, że projekt był poddany 
konsultacjom społecznym.  
 

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że dokument to jedno, a praktyka to drugie. Zawsze trzeba 
oceniać pewne zjawiska nie po tym, co jest zapisane, tylko po tym, jak jest realizowane. Zdaniem 
radnego Pani dyrektor twierdzi, że dokument jest wzorcowy, a tymczasem mamy problemy jeśli 
chodzi  o rodziny zastępcze w powiecie nyskim.  
 

Pani K. Wilisowska oznajmiła następnie, że placówki opiekuńczo-wychowawcze będą musiały 
być, bo ustawa nakłada, że w placówkach opiekuńczo-wychowawczych mogą przebywać dzieci 
powyżej dziesiątego roku życia. Rodziny zastępcze powstają nowe w naszym powiecie również. 
Zawodowe rodziny to są takie, które muszą mieć trzyletni staż jako niezawodowa. Rozmawiając     
z naszymi rodzinami zastępczymi, zaplanowaliśmy w powiatowym programie, że dwie rodziny 
zawodowe zastępcze będą mogły powstać w poszczególnych latach, bazując od 2024 roku. 
Dodała, że nie uciekamy od problemów i nie mówimy, że ich nie ma. Ten problem istnieje w całej 
Polsce. Jest brak rodzin zastępczych. Wszelkiego rodzaju kampanie są prowadzone na bardzo 
dużą skalę, my też poszerzamy te kampanie, robimy na większą skalę. Pojawiły się nowe rodziny. 
Są to dwie czy trzy rodziny, które są w procesie szkoleniowym, ale czy te rodziny dotrwają dalej  
i w końcowym etapie będą chciały pełnić funkcję rodziny zastępczej, to dziś nie wiadomo. To jest 
proces, czasami dłuższy, czasami krótszy. Czasami jest tak, że rodzina jest w procesie 
kwalifikacyjnym, a już przyjmuje dziecko, bo sąd wyraził na to zgodę, a czasami nie. Problemy 
mamy ogromne i potrzeby mamy duże. My dopiero wiemy o dzieciach jak dostaniemy 
postanowienie sądu bądź zarządzenie o umieszczeniu dziecka w pieczy zastępczej. Więc dopiero 
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od tego momentu zaczynamy pracować i szukać miejsca w pieczy zastępczej.  Niestety są 
trudności w umieszczaniu dzieci w pieczy zastępczej rodzinnej, bo dzieci poniżej dziesiątego 
roku życia nie kierujemy do placówek. Pojawiają się bardzo często liczne rodzeństwa. I tu jest 
ogromny problem. Jesteśmy w kontakcie ze wszystkimi PCPR-ami, nie tylko w naszym 
województwie, ale w całej Polsce i każdy styka się z tym problemem. Radzimy sobie raz lepiej, 
raz gorzej. Radzimy sobie tak, żeby to dziecko docelowo trafiło do pieczy rodzinnej.  
 

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że cieszy się z tego, że Pani dyrektor przyznała, że są problemy,             
a nie mówi tylko jak to jest fajnie.  Dodał następnie, że chciałby zwrócić uwagę na jedną rzecz,             
tj., że musi się zmienić system finansowania. Koszt utrzymania dziecka w instytucjonalnej opiece 
zastępczej wynosi ok. 6,5  - 6,8 tys. zł. A  rodzinie zastępczej płacimy 1360 zł. Zdaniem radnego 
ustawodawca musi zmienić te relacje. Jeśli tego nie zmieni, to dzieci będą lądować                                     
w instytucjonalnej pieczy, a rodziny nie będą miały motywacji finansowych. Kwota 1300 zł to nie 
jest dużo, patrząc na koszty utrzymania. Skoro ustawa mówi, że „nie mniej niż 1300 zł”, to może 
niech u nas w  powiecie będzie to 2000 zł i wtedy tych rodzin będzie więcej. Każda rodzina jest 
lepsza jak dom dziecka.  
Radny zasugerował następnie, żeby podjąć uchwałę wyrażająca protest wobec obecnej polityki               
i skierować ją do właściwego ministra. 
Spytał następnie jakie w przedłożonym dokumencie są wymienione instrumenty wsparcia 
rodzin, w których dzieci jeszcze są, a którym za chwilę sąd je odbierze. 
 

Dyrektor K. Wilimowska doparła,  że nie mamy takich instrumentów, bo nie pracujemy  
z rodziną naturalną, nie wspieramy takich rodzin. Wspieramy rodziny zastępcze.  
 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że gdy objął stanowisko pięć lat temu, to po raz 
pierwszy zauważył ten problem, bo wcześniej będąc radnym gminnym nie miał z tym do 
czynienia.  Wziął sobie to głęboko do serca. Przez ten czas wiele się zmieniło. Pewne założenia, 
które były, trzeba było obrócić o 180 stopni. Mimo większych zachęt, większych pieniędzy, 
oferowania mieszkań nadal jest problem z rodzinami zastępczymi. Podsumowując poprosił  
o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodnicząca - D. Korzeniowska poddała następnie projekt uchwały pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia "Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2024 – 2026"  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, 
Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

PRZECIW (2) 
Jolanta Barska, Paweł Szymkowicz 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Piotr Piekarski, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

NIEOBECNI (4) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 
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e) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r. (załącznik nr 11), 
 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Tomasz Jazienicki 
 

NIEOBECNI (4) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2038 (załącznik nr 12), 
 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2038.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Tomasz Jazienicki 
 

NIEOBECNI (4) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 
Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
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g) udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespół Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 13), 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że Szpitale są dla nas bardzo ważnym elementem 
funkcjonowania całego powiatu, bezpieczeństwa naszych mieszkańców. Przysparzają nam 
bardzo wielu problemów. Odbyło się wiele rozmów na ten temat. W momencie, kiedy mówimy  
o milionowych kwotach, które mamy wydać, nie ma na sali żadnego z dyrektorów szpitali. Byli 
na sesji i wyszli. Zachowali się skandalicznie. Mają nas gdzieś, wiedząc, że i tak damy im 
pieniądze. Zero szacunku do sprawy i zero szacunku do mieszkańców, zero szacunku do 
radnych. Dodał, ze chciałby zapytać o pewne sprawy i niestety nie ma jak.  

Starosta A. Kruczkiewicz stwierdził, że prawdopodobnie dyrektorzy wyszli, bo musieli wracać 
do swoich obowiązków.  Dodał, że projekt uchwały konkretnie odnosi się do udzielenia 
pożyczki. Ten aspekt był zgłoszony już w trakcie przygotowania budżetu. Dlatego nie wierzy,  
że radny nie wie po co, na co i dlaczego. Dodał, że nie mówimy dziś o funkcjonowaniu Szpitali. 
Jest konkretna uchwała i bardzo prosi o jej podjęcie.  

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że przez ostatnie pięć lat udało się Staroście zdeprecjonować 
bardzo wiele w funkcjonowaniu Rady Powiatu. Mówiliśmy tutaj o dokumentach, które                      
są nierzetelnie przygotowywane, o braku odpowiedzi. Teraz Starosta deprecjonuje sam siebie, 
bo to z szacunku do Starosty przede wszystkim dyrektorzy powinni być na miejscu. Dodał,                   
że będzie głosował za tym, aby ratować nasze szpitale. Natomiast sytuacja jest nie do przyjęcia. 

Radny Jacek Chwalenia przypomniał, że przez ostatnie pięć lat radni dyskutowali na temat 
pomocy szpitalom i były postulaty żeby wziąć kredyt 10 mln zł, że wszyscy zagłosujemy „za”,            
a dzisiaj  mamy trochę mniejsze kwoty. Dodał, że radny D. Palimąka ma trochę racji. Dyrektorzy 
mogliby być na sali. Dodał również, że temat był omawiany na posiedzeniu Komisji Budżetu. 
Radni znają sytuację, wiedzą co się dzieje dzisiaj, bo wcześniej trochę nie wiedzieli i chyba 
Zarząd też do końca nie wiedział, rady społeczne nie wiedziały. Teraz już wiemy, że są takie 
rzeczy, które się zadziały. Stwierdził, że jeśli chodzi o SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, to jest 
spokojniejszy. Przez wiele lat wydawało się, że jest tam źle, a teraz zobaczyliśmy jak może być 
źle patrząc na sytuację finansową ZOZ w Nysie.  

Wiceprzewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 
udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespół Opieki 
Zdrowotnej w Głuchołazach.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 

NIEOBECNI (4) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 
Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
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h) udzielenia pożyczki dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 14), 
 

Radna Jolanta Barska stwierdziła, że nie zagłosuje za tą pożyczką. Zapytała następnie Starostę 
jaką miał motywację, żeby dyrektor szpitala otrzymał wynagrodzenie w wysokości - jak podano 
w mediach 42 tys. zł, natomiast według innych informacji uzyskanych od kolegi  
39 tys. zł. Według radnej jest to kompletna nieodpowiedzialność, niegospodarność, 
nieracjonalne działanie. Zaznaczyła, że mówimy o dyrektorze, który chyba nie spełnia do końca 
swojej funkcji, bo nadal jest zatrudniony były dyrektor J. Hajduga. Jest to dyrektor, który musi 
mieć doradcę. Młody człowiek, który nigdy nie pracował w sektorze medycznym ma zarabiać   
39 tys. zł. Mówimy, że nie mamy pieniędzy dla rodzin. Dodała, że Prezydent Polski zarabia  
25 tys. zł brutto. To jest stawka za 2023 rok. Premier 20 tys. zł. Pan Minister CBA, niedawno 
więziony zarobił w 2023 roku 247 tys. zł to jest miesięcznie 20 583 złote. W związku z tym 
jeszcze spytała jaką Starosta ma motywację, żeby przyznać wynagrodzenie człowiekowi, który 
nigdy się nie sprawdził w branży medycznej 39 tys. złotych. Kontynuując stwierdziła, że jest to 
nieracjonalne, niegospodarne i wbrew ustawie o finansach publicznych. Jest chyba najwyższa 
pensja w Nysie i jedna z wyższych pensji w województwie opolskim, jeżeli chodzi o szpitale. 
Spytała jak to się ma do ustawy kominowej, która ustala wysokość zarobków osiąganych przez 
menadżerów, przedsiębiorstw, spółek państwowych, i samorządowych.  
 
Radca prawny Katarzyna Muszyńska odnosząc się do wypowiedzi radnej J. Barskiej wyjaśniła,  
że kwestie wynagrodzenia reguluje ustawa o działalności leczniczej, ustawa „kominowa”, jak 
również uchwała Zarządu Powiatu jako organu wykonawczego. Jeżeli chodzi o tą maksymalną 
stawkę wynagrodzenia, wiemy na podstawie uchwały Zarządu, która została podjęta 13 grudnia, 
że to wynagrodzenie zostało ustalone na kwotę 5,5-krotności przeciętnego miesięcznego 
wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw bez wypłat i nagród zysków w czwartym kwartale 
roku poprzedzającego ogłoszonego przez prezesa GUS-u. Odwołując się do przepisów tzw. 
„ustawy kominowej”, maksymalna stawka takiego wynagrodzenia to jest 6-krotność. Więc te 
„widełki” zostały zachowane, patrząc na to, co zostało podjęte w uchwale Zarządu mając na 
uwadze ustawę kominową i wytyczne z ustawy o działalności leczniczej.  

Wicestarosta Damian Nowakowski wyjaśnił, że kandydat został wybrany w konkursie. w którym  
były jasne kryteria, jakie ma spełniać, więc nie można tutaj mówić, czy to jest młody, czy stary, 
czy ma doświadczenie w zarządzaniu służbą zdrowia, czy nie. Chodziło nam bardziej                               
o doświadczenie w zarządzaniu przedsiębiorstwem, które zatrudnia około tysiąc pracowników                
i ma duży budżet. Sytuacja z wynagrodzeniem wygląda tak, że po wyłonieniu w konkursie 
później z pracodawcą kandydat ustala warunki zatrudnienia i wynagrodzenie, czy to będzie 
kontrakt, czy umowa o pracę. W tym przypadku Starosta z wyłonionym kandydatem musieli 
dojść do porozumienia. Ostatecznie ustalono wynagrodzenie na pięć i półkrotności tego 
wynagrodzenia. Gdyby Starosta przykładowo nie wyraził zgody na takie wynagrodzenie,                       
a kandydat by się przy tym upierał, nie doszłoby do podpisania umowy i wtedy trzeba byłoby 
rozpisać konkurs na nowo.  

Radna Jolanta Barska stwierdził, że to potwierdza niegospodarność. Jeżeli ten dyrektor jako 
doradcę ma poprzedniego dyrektora, który zarabiał 25 tys. zł, to gdzie jest w ogóle logika.  
Dodała następnie, zwracając się do Zarządu, że jeżeli prawdą jest, że członkowie ich rodzin 
zostali zatrudnieni w instytucjach, jednostkach organizacyjnych powiatu, w szpitalu, to dobrą 
praktyką kiedyś było, czego sama doświadczyłam, że jak członkowie naszych rodzin są tak 
dobrzy, to niech szukają pracy w innych instytucjach nie związanych z powiatem. Zdaniem 
radnej jest to bezwstyd, że coś takiego się robi.  

Radny Jacek Chwalenia przypomniał, że na długo przed tym, kiedy odszedł dyrektor N. Krajczy 
dyskutowaliśmy na ten temat. Wówczas zwracał uwagę, że mamy w zarządzie szpitala 
dyrektora, dyrektora od spraw medycznych i główna księgową. Dziś mamy natomiast dyrektora, 
zastępcę, zastępcę do spraw medycznych i jeszcze byłego dyrektora, który jest niewiadomo… 
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dyrektorem, zastępcą dyrektora do spraw ogólnych. Wychodzi z tego, że mamy naprawdę 
bardzo drogi zarząd w ZOZ-ie.  
Kontynuując dodał, że dyrektor Krajczy był rozliczany za skuteczność i był skuteczny.  
W pewnym momencie odpuścił sobie z różnych względów, można się domyślać jakich i dlatego 
dzisiaj mamy taką sytuację. Dodał też, że wysokość zarobków dyrekcji kłóci się z obecną 
sytuacją, która była z pielęgniarkami, z brakiem pieniędzy na wynagrodzenie pielęgniarek,  
z przepychanką, która trwała prawie pół roku.  
W dalszej części wypowiedzi przypomniał, że wspólnie z radnym z Kazimierzem Rozumkiem 
byli jedynymi, którzy głosowali przeciwko bardzo wysokim zarobkom Zarządu. Postąpił tak 
dlatego, gdyż uważa, że jest wielu menadżerów, którzy pracują na kontraktach i odpowiadają 
całym swoim majątkiem za zarządzanie swoimi firmami, często też firmami gminnymi, a tutaj 
tak naprawdę Zarząd nie odpowiada niczym, żadnym majątkiem. Dodał, że rozumie 
zbulwersowanie Pani radnej J. Barski, bo jeśli ma rację z zatrudnieniem członków rodzin,  
to mamy problem. Bo to jest trochę korupcja polityczna. Dzisiaj Zarząd, który podpisał się pod 
kontraktem dyrektora ZOZ ma duży kłopot, bo jest to nieadekwatne do tego, co się dzieje.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że został wybrany człowiek, który nie wziął się  
z nikąd. Dodał, że ministrem zdrowia nie musi być lekarz. Mamy do czynienia z menedżerem, 
który dzisiaj ma pod sobą tysiąc osób. Dodał, że sprawdzał średnie wynagrodzenia dyrektorów 
szpitali i tyle dziś mniej więcej zarabiają. Dodał, że gdyby dyrektor miał np. 3-krotność 
najniższego wynagrodzenia, to jego pensja byłaby podobna do wynagrodzenia pielęgniarki, 
która zarabia średnio około 12 -14 tys. zł. Te zarobki są średnie. Dodał, że dyrektor pracuje od 
miesiąca. Jeśli będzie potrzeba to chętnie przyjdzie i powie o swoich działaniach i planach. Dodał 
następnie, że dziś jest sprawa udzielenia pożyczki i prosi, aby już zakończyć dyskusję.   

Radna Jolanta Barska stwierdziła, że wolałaby, gdybyśmy się spotkali za miesiąc albo za dwa  
i Starosta powiedziałby, podniosłem Panu dyrektorowi ZOZ-u wynagrodzenie, bo wykazał się 
znakomitymi wynikami.  

Wicestarosta Damian Nowakowski stwierdził, że 5,5-krotność to jest normalne wynagrodzenie 
menadżerów w placówkach służby zdrowia, w szpitalach, jeszcze w mniejszych szpitalach niż 
Szpital w Nysie. Dodał przy tym, że obecny dyrektor pełni też obowiązki dyrektora finansowego, 
ponieważ nikogo na to miejsce nie zatrudnia z uwagi na to, że ma odpowiednie wykształcenie. 
Dodał, że zgadza się ze Starostą, że jesteśmy przy temacie pożyczki i powinniśmy tę uchwałę 
procedować.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że to co Starosta powiedział jeszcze bardziej podgrzewa 
atmosferę. Pamięta, że kiedy, były na sesji pielęgniarki, jedna z nich powiedziała, że zarabia  
8,5 tysiąca zł brutto. Trzeba jeszcze pamiętać, że one zarabiają to razem z dyżurami. To są 
dodatkowe pieniądze. Zdaniem radnego mamy problem, bo co roku Zarząd daje nagrodę właśnie 
wtedy za wykonanie, za, dobrą, porządną pracę w wysokości od 1-krotności do 3- krotności.  

Po wyczerpaniu dyskusji Wiceprzewodnicząca D. Korzeniowska zarządziła głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
udzielenia pożyczki dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
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Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (2) 
Jolanta Barska, Tomasz Jazienicki 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jacek Chwalenia, Paweł Szymkowicz 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 
 

i) podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Nysie (załącznik nr 15), 

Radca prawny K. Muszyńska odczytała kandydatów do rady społecznej.  
 

Radny Daniel Palimąka oznajmił, że do składu rady chciałby w imieniu Wojewody 
zarekomendować Pana Arkadiusza Kuglarza. Poinformował, że jest on dyrektorem gabinetu 
Marszałka i człowiekiem, który ma wiedzę jak placówki ochrony zdrowia funkcjonują. 
Przygotowywał wiele projektów związanych z rozwojem placówek wojewódzkich. Bardzo 
mocno pracował przy ostatnim projekcie rozbudowy Szpitala Opolskiego Centrum Rehabilitacji 
w Korfantowie, a także przy wielu programach profilaktycznych zdrowotnych. Biorąc pod uwagę, 
że jest mieszkańcem Nysy od urodzenia, więc dobro rozwoju miasta i placówek miasta leży mu 
na sercu. Pani Wojewoda w całej rozciągłości rekomenduje tą kandydaturę.  
W dalszej kolejności radny zgłosił kandydaturę Pana Piotra Piekarskiego. Oznajmił,  
że ma on doświadczenie, gdyż przez blisko 12 lat był członkiem rady społecznej w wojskowym 
szpitalu branżowym. Do tego jest bardzo skutecznym społecznikiem i reprezentantem gminy 
Paczków. Jest bardzo zaangażowany w jej rozwój. Walczy o sprawy związane z Paczkowem  
i również ze sprawami zdrowotnymi.  
 
Jako kolejnego zgłosił kandydaturę radnego Grzegorza Samborskiego. Oznajmił, że jest osobą, 
która doskonale rozumie środowisko osób potrzebujących opieki zdrowotnej i to w należytym 
słowa tego znaczeniu, a mianowicie osoba, która zaangażowana jest w sprawy środowisk 
niepełnosprawnych, związana ze społecznością gminy Nysa. Od zawsze walczył o likwidację 
barier we wszystkich instytucjach.  
 
Przy okazji radny spytał dlaczego Starosta ani nikt z Zarządu nie chce być przewodniczącym rady 
społecznej ZOZ w Nysie. Stwierdził, że jest to bardzo rzadki przypadek.  
 
Radny Piotr Piekarski zaproponował, aby przyjąć formułę, że jeśli osoby są przedstawiane, to 
można byłoby coś na ich temat się dowiedzieć.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz przedstawił pokrótce poszczególnych kandydatów.  
 
Następnie przystąpiono do głosowania poszczególnych kandydatów. 

 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Piotra Bobaka 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
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Wyniki imienne: 
ZA (18) 
 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 
Jacek Chwalenia 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Grzegorz Samborski 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Arkadiusza Kuglarza.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Grażyna Bortniczuk, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pani Marii Żukowskiej - Jacykowskiej.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór 
 

PRZECIW (4) 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Piotr Piekarski, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
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Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Janusza Zapióra  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Grażyna Bortniczuk 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pani Danuty Korzeniowskiej 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Grażyna Bortniczuk, Teresa Nosal, Piotr Piekarski 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Adama Fujarczuka 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Adam Fujarczuk 
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NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Pawła Nakoniecznego 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Andrzej Kruczkiewicz, 
Damian Wylężek, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (8) 
Czesław Biłobran, Tomasz Jazienicki, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jacek Chwalenia, Danuta Korzeniowska 
 

BRAK GŁOSU (3) 
Jolanta Barska, Zbigniew Karnaś, Janusz Zapiór 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pani Joanny Burskiej 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Tomasz Jazienicki, Piotr Piekarski, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Damiana Wylężka 
 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
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Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Piekarski, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Damian Wylężek, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Tomasz Jazienicki 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Piotra Piekarskiego.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Danuta 
Korzeniowska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

PRZECIW (3) 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Grzegorza Samborskiego 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Danuta 
Korzeniowska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

PRZECIW (1) 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska 
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NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska oznajmiła, że w wyniku głosowania wybrano 
następujących kandydatów do składu rady społecznej ZOZ w Nysie: 
 

Przewodniczący Rady Społecznej:  
Piotr Bobak - osoba wyznaczona przez Starostę Nyskiego,  
Członkowie:  
1. Arkadiusz Kuglarz - przedstawiciel Wojewody Opolskiego,  
2. Janusz Zapiór - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
3. Danuta Korzeniowska - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
4. Adam Fujarczuk - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
5. Joanna Burska - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
6. Damian Wylężek - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
7. Piotr Piekarski - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
8. Grzegorz Samborski - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały uwzględniającego wybrany skład rady 
społecznej.  
 

Głosowano w sprawie: 
powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Grażyna Bortniczuk 
 
NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

j) podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 
16),  

Radny Daniel Palimąka zarekomendował kandydaturę Pan Pawła Szymkowicza zgłoszoną przez 
Wojewodę Opolskiego.  
 
W następnej kolejności zgłosił kandydaturę Pani Anny Ziółowskiej-Woźny.  
 
W następnej kolejności radca prawny odczytała wszystkich kandydatów do rady społecznej  
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. 
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Radny Paweł Szymkowicz zgłosił kandydaturę Pana Edwarda Szupryczyńskiego – Burmistrza 
Głuchołaz. Oznajmił, że wskazane byłoby, aby przedstawiciel samorządu Gminy Głuchołazy 
znalazł się w składzie tej rady, bo np. umarza podatek, ma istotny wpływ na funkcjonowanie 
naszego zakładu i raz do roku radni miejscy wysłuchują sprawozdań wszystkich placówek opieki 
medycznej, czyli naszego ZOZ-u, Szpitala MSW i ZOL-u, podległego Marszałkowi. 
 
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że musi być zgoda wyrażona przez kandydata.  
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że w przyszłości wskazane byłoby, aby przed wyborem 
kandydatów odbyła się prezentacja, rozmowa aby radni mogli wybrać osoby  które mają też 
wpływ na funkcjonowanie, poprzez na przykład swoją wiedzę i umiejętności, bądź 
reprezentowanie takich grup społecznych, jak rady poszczególnych gmin. Jednocześnie radny 
oznajmił, że składa rezygnację z kandydowania do rady społecznej.  
Uzasadniając swoją decyzję stwierdził, że jest przewodniczącym Komisji Zdrowia. Przynajmniej 
raz na tydzień lub na dwa tygodnie jest w każdym szpitalu. Zapoznaje się z wieloma problemami, 
jakie te jednostki mają i dlatego, nie chcę łączyć tych dwóch funkcji, bo nie ma to dla niego 
wielkiego znaczenia.  Dlatego też, żeby nie tworzyć problemów przy głosowaniu, rezygnuje  
z kandydowania na rzecz kandydatury, którą podał radny Paweł Szymkowicz.  Jest to dobra 
kandydatura. Osoby, która ma bardzo duże doświadczenie i reprezentuje środowisko 
głuchołaskie.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że konieczna jest zgoda kandydata. Następnie ogłosiła  
5 minut przerwy w obradach.  
  
Po wznowieniu obrad Radca prawny – Katarzyna Muszyńska oznajmiła, że  
uzyskaliśmy informację, że Pan E. Szupryczyński że nie wyraził na kandydowanie. Jednocześnie 
Pan Cz. Biłobran wycofał swoja rezygnację.  
 
Radca prawny poinformowała, że względu na konflikt interesów kandydatura Pan Janusza 
Jaskota nie mogła być poddana pod głosowanie, ponieważ pracuje on w SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach. 
 

W następnej kolejności przystąpiono do głosowania poszczególnych kandydatów.  
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Andrzeja Kruczkiewicza 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Zbigniew Karnaś 
 
NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Pawła Szymkowicza 
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Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Zbigniew Karnaś 
 
NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Bożeny Lewińskiej.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr 
Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Damian Wylężek 
 

BRAK GŁOSU (3) 
Grażyna Bortniczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pani Grażyny Bortniczuk 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk 
Kamiński, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Piekarski, Paweł Szymkowicz, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Tomasz Jazienicki, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski 
 

BRAK GŁOSU (2) 
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Grażyna Bortniczuk, Zbigniew Karnaś 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Czesława BIłobrana 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk 
Kamiński, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Piekarski, Paweł Szymkowicz, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Czesław Biłobran, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Zbigniew Karnaś 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Szymona Bilińskiego 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Czesław Biłobran, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Andrzej Kruczkiewicz, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (6) 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Danuta Korzeniowska 
 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Zbigniew Karnaś 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Henryka Kamińskiego 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
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Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Zbigniew Karnaś 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Anatola Bukały 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Jolanta Barska, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Andrzej Kruczkiewicz, Paweł 
Szymkowicz, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 
Grażyna Bortniczuk 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 
Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Danuta Korzeniowska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr 
Piekarski, Grzegorz Samborski, Damian Wylężek, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś 
 

NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski 
 

Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pani Anny Ziółkowskiej-Woźny 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Danuta Korzeniowska, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Janusz 
Zapiór 
 

PRZECIW (1) 
Grażyna Bortniczuk 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś 
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NIEOBECNI (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska oznajmiła, że w wyniku głosowania wybrano 
następujących kandydatów do składu rady społecznej SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach: 
 
Przewodniczący Rady Społecznej: Andrzej Kruczkiewicz - Starosta Nyski,  
Członkowie:  
1. Paweł Szymkowicz - przedstawiciel Wojewody Opolskiego,  
2. Bożena Lewińska - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
3. Grażyna Bortniczuk - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
4. Czesław Biłobran - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
5. Szymon Biliński - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
6. Henryk Kamiński - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
7. Anatol Bukała - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie,  
8. Anna Ziółkowska-Woźny - przedstawiciel wybrany przez Radę Powiatu w Nysie. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały uwzględniającego wybrany skład rady 
społecznej.  
 

Głosowano w sprawie: 
powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

NIEOBECNI (6) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Zbigniew Karnaś, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Bogdan 
Wyczałkowski 
 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 

Ad 9 Wolne wnioski 
 

Radny Piotr Piekarski oznajmił, że na posiedzeniu Komisji w dniu 27 listopada Pani Joanna 
Burska na jego pytanie odnośnie przedstawienia koncepcji wydania pieniędzy na remont domu 
dziecka, odpowiedziała, że na sesji grudniowej, otrzyma wstępną wizualizację. Niestety do 
dzisiaj nic nie ma. Pan Wicestarosta z kolei udzielając odpowiedzi na zapytanie stwierdził, że 
wyrazistym dowodem na konkretne działanie jest ogłoszenie zaproszenia do złożenia oferty na 
opracowanie koncepcji wraz z wizualizacją na remont obiektu przy ulicy Kopernika 11, 
Paczkowie na potrzeby placówki opiekuńczo-wychowawczej oraz mieszkania chronione. 
Otwarcie kopert miało nastąpić w dniu 30 listopada. W związku z tym spytał, co się z tym dzieje. 
Chciałby również uzyskać informację odnośnie usług prawniczych. Z odpowiedzi na zapytanie 
radnego T. Jazienickiego wynika, że ryczałtowo w miesiącu płacimy ponad 11 tys. zł za usługi 
zewnętrzne. Spytał też czy mamy wewnątrz, czyli na etatach prawników, i ilu. Czy te 11 tys. zł, to 
jest globalna kwota usług prawniczych na zewnątrz.  
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W następnej kolejności zwrócił uwagę, że na BIP-ie Starostwa nie zmieniono dotąd składu 
komisji.  W składzie Komisja Edukacji, Kultury i Promocji, figuruje jeszcze Pan Piotr Woźniak.  

Odnosząc się następnie do kwestii wykupu telefonów oznajmił, że po raz kolejny nie udzielono 
mu odpowiedzi, uzasadniając to tym, że jest obszerną ilość dokumentów i odpowiedź wymaga 
przesunięcia w czasie. Dodał, że po raz któryś zwraca uwagę, że konstrukcja tego przepisu nie 
zezwala na przesuwanie terminu. Oznajmił, że dzisiaj w trakcie dyskusji na posiedzeniu Komisji 
Edukacji padły słowa odnośnie racjonalnego, oszczędnego, efektywnego gospodarowania 
majątkiem samorządu, środkami publicznymi. W związku z tym zacytował fragment kodeksu 
etyki, który mówi, że służba publiczna ma zawsze na względzie dobro wspólnoty samorządowej 
powiatu. Nie dopuszcza się do powstania konfliktu interesów między interesem publicznym,  
a prywatnym. Stwierdził, że nurtuje go, skąd wzięły się wyliczenia, ten algorytm dotyczący 
wyliczenia wartości telefonów. Ceny telefonów o wartości początkowej 26.500 zł wyliczono do 
wykupu w ten sposób, że podzielono ja na 24 miesiące. Taka decyzję podjął Zarząd. To jest 
4,12%. W związku z tym chciałby się dowiedzieć czy samochód o wartości 200 tys. zł po 24 
miesiącach będzie kosztował 8 tys. zł. Czy taki sam mechanizm zostanie zastosowany. Ceny, 
które zostały przyjęte nie wiadomo czym są poparte, bo być może ktoś dokonał jakiejś wyceny, 
oceny i tak dalej, ale na rynku, na popularnym serwisie ogłoszeniowym, najtańszy telefon 
zaczyna się od kwoty 1700 zł. Natomiast członkowie Zarządu wykupili telefony za 200 i 250 zł. 
Zdaniem radnego jest to nieetyczne.  

Oznajmił następnie, że kończąc służbę rozliczył się ze wszystkiego, nic ze sobą nie zabierał, nic 
nie wykupywał, nawet za przysłowiowa złotówkę i uważa, że to jest mienie publiczne i mienie 
urzędu. A odpowiedź, która została mu udzielona, że kupiono pięć nowych iPhone'ów 15 Pro 
Max za kwotę 1230 zł brutto, to gratuluje, bo najtańszy telefon, kosztuje 6250 zł. Dodał, że wie 
jaki mechanizm został zastosowany oraz, że z niecierpliwością czeka na dokumenty. Za 3 – 4 
miesiące kończy się kadencja, w związku z tym nasuwa się pytanie czy była potrzeba wydawania 
środków publicznych na zakup nowych telefonów. Zakup ich za 1230 zł to jest kwota, którą 
zapłacono jako pierwszą wpłatę, a cała reszta jest ukryta w abonamencie i w opłatach, które 
obciążą budżet powiatu na kwotę łącznie co najmniej 25 tysięcy. My się rozczulamy tutaj nad 
wieloma rzeczami, a marnotrawimy środki nie tam, gdzie powinny być.  

Podsumowując stwierdził, że ze względu na to, że to jest po raz czwarty, kiedy termin udzielenia 
odpowiedzi jest ignorowany składa na Starostę skargę do Wojewody.  

Radny Czesław Biłobran zasugerował, aby w związku z tym, że ze stanowiska odchodzą 
zasłużone osoby jak np. Burmistrz Szupryczyński podjąć inicjatywę na koniec kadencji związaną 
z przyznaniem takim osobom odznaczenia „Zasłużony dla Powiatu Nyskiego” Poprosił, aby  
z takim wnioskiem wystąpił Starosta lub Zarząd.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz odparł, że popiera ten wniosek. Dodał, że ma nadzieję, że takie 
propozycje będą przez radnych zgłaszane do Zarządu, a Zarząd wystąpi z taka inicjatywą.  

Wicestarosta Damian Nowakowski stwierdził, że również uważa, że ta inicjatywa wskazania 
osób do takich odznaczeń jest jak najbardziej zasadna na koniec kadencji. Dlatego propozycja 
Zarządu jest taka, żeby każdy klub, a nawet każdy radny złożył na piśmie taką propozycję wraz  
z uzasadnieniem do Zarządu, kogo by chciał wyróżnić i za jakie osiągnięcia. Zarząd się nad tym 
pochyli. 

Odnosząc się do zapytania radnego Piekarskiego oznajmił, że wizualizacje o których wspomniał 
trafiły do niego na koniec grudnia. Jeśli radny poda mu adres e-mail, to mu tę wizualizację 
prześle.  

Radny P. Piekarski odparł, że będzie pilnował tego tematu dokąd będzie miał możliwość. Zarząd 
złożył obietnicę publicznie, więc chciałby, żeby to, co zostało zapowiedziane, zostało 
zrealizowane.  
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Wicestarosta D. Nowakowski jeszcze raz oznajmił, że prześle radnemu wizualizacje oraz,  
że zostanie ona opublikowana na stronie Starostwa, żeby mieszkańcy też ją widzieli.  

Odnosząc się następnie do sposobu obliczania wartości telefonów wyjaśnił, że zajmował się tym 
Wydział Organizacyjno-Prawny, który przedstawił Zarządowi wyceny. Jeżeli zaś chodzi, o to 
dlaczego były stare telefony zamienione na nowe telefony, to wynikało, to z tego, że kończyła się 
umowa z operatorem. 

Radny Czesław Biłobran poprosił o informację dotycząca obowiązku złożenia oświadczeń 
majątkowych w związku ze zbliżającym się końcem kadencji. 

Radca prawny – Katarzyna Muszyńska oznajmiła, że radni są zobowiązani do złożenia 
oświadczeń na dwa miesiące przed upływem kadencji, czyli na 29 lutego br. oraz oświadczenia 
za 2023 r. do końca kwietnia br.  

Radny Grzegorz Samborski zabierając głos podziękować radnym za zaufanie, w związku                         
z  wyborem go do składu rady społecznej ZOZ w Nysie.  

W następnej kolejności spytał czy Zarząd z pracownikami Wydziału Organizacyjnego 
zastanawiali się nad tym czy radni będą mogli wykupić tablety za uczciwa cenę.  

Ad 10 Zamkniecie obrad.  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska 

zamknęła LVI sesje Rady Powiatu. 

 

Protokołował: 

Zenon Wiszniewski 


